

全国高校优秀社科期刊

全国社科学报优秀栏目

JOURNAL OF  
UNIVERSITY OF  
INTERNATIONAL  
RELATIONS

國際關係學院

學報

GUOJI GUANXI XUEYUAN XUEBAO

2012.2

# 国际关系学院学报

(双月刊)

2012年第2期  
总第125期

## 编委会

主任:陶坚

编委:

王信 许爱军

刘慧 刘月琴

刘跃进 吴慧

杨建英 赵晓春

郭惠民 郭小聪

主编:吴慧

执行主编:王湘林

副主编:苏娟

2012年3月20日出版

## 目 录

### · 特稿 ·

- 未来十年中美关系的“范式”选择与中国对美战略 ..... 林利民 (1)  
美国联邦制度的理论与实践 ..... 楚树龙,董建森 (10)

### · 国际关系理论与方法 ·

- 对危机概念和危机属性的哲学思考 ..... 孙志明 (25)  
国家利益、体系角色与美国对外结盟政策 ..... 凌胜利 (36)

### · 国际政治 ·

- 中国周边态势与经济外交反思 ..... 周永生 (44)  
论现实主义权力政治观与奥巴马政府的外交战略 ..... 王爱冬,李颖 (53)  
布什与奥巴马政府非洲政策的比较研究 ..... 苗吉 (59)  
强制外交与伊朗核问题 ..... 任远喆 (66)  
外高加索格局中的纳卡问题 ..... 道明 (73)  
阿连德时期跨国公司对智利内政的干涉  
——以美国国际电信电报公司为例 ..... 贺喜,宋晓丽 (83)

### · 国际法研究 ·

- 对外援助的国际法律规范分析 ..... 李小瑞 (89)  
保护的责任与国家主权的实质  
——兼论达尔富尔冲突及其出路 ..... 付海娜,姜恒昆 (99)

### · 国际文化与传播 ·

- 中国古典文学与中日邦交 ..... 高玉昆 (108)  
从《三醉人经纶问答》看中江兆民的国际政治思想 ..... 张慧 (114)

期刊基本参数: CN11-1707/D \* 1983 \* h \* A4 \* 120 \* zh \* P \* ¥ 10.00 \* 1200 \* 14 \* 2012-02

# JOURNAL OF UNIVERSITY OF INTERNATIONAL RELATIONS

No. 2, 2012

## CONTENTS

- “Paradigms” of Sino-US Relations in the Coming Decade and China's Strategy ..... LIN Limin ( 1 )
- The Federal System of the US ..... CHU Shulong, DONG Jiansen ( 10 )
- A Philosophic Reflection on the Concept and Attributes of Crisis ..... SUN Zhiming ( 25 )
- National Interests, System Role and US' Alliance Policy ..... LING Shengli ( 36 )
- China's Neighboring Nations and its Economic Diplomacy ..... ZHOU Yongsheng ( 44 )
- The Realist Political View and the Diplomatic Strategy  
of the Obama Administration ..... WANG Aidong, LI Ying ( 53 )
- A Comparative Study of the Africa Policy of the Bush and Obama Administration ..... MIAO Ji ( 59 )
- Coercive Diplomacy and Iran's Nuclear Dispute ..... REN Yuanzhe ( 66 )
- The Nagorno-Karabakh Problem of the Transcaucasia Political Pattern ..... DAO Ming ( 73 )
- The International Telephone and Telegraph Corporation (ITT)'s Intervention  
in Salvador Allende's Chilean Government ..... HE Xi, SONG Xiaoli ( 83 )
- International Legal Norms of Foreign Aids ..... LI Xiaorui ( 89 )
- Protection Obligation and the Nature  
of National Sovereignty—A Study of the Darfur Crisis ..... FU Haina, JIANG Hengkun ( 99 )
- Chinese Classical Literature and Sino-Japan Relationship ..... GAO Yukun ( 108 )
- Nakae Ch ō min's International Political Thought  
as Seen in A Discourse by *Three Drunkards on Government* ..... ZHANG Hui ( 114 )

Published on Mar. 20, 2012